
Ornontowice, dnia 25 lutego 2021 r.

WWO.0002.00002.2021.PK31
WWO.ZD.000219.2021

Protokół nr XXVII/21

XXVII Sesja Rady Gminy Ornontowice 

Obrady rozpoczęto 25 lutego 2021 roku o godz. 16:00, a zakończono o godz. 19:00 tego samego
dnia w sali ARTerii – Centrum Kultury i Promocji w Ornontowicach.

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2, do protokołu.

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych.
1. Marian Blacha
2. Grzegorz Hawełka
3. Eugeniusz Kaczor
4. Aleksandra Krzemińska
5. Wojciech Kubicki
6. Łukasz Machulik   
7. Zbigniew Machulik
8. Ryszard Milanowski
9. Henryk Nieużyła
10. Grzegorz Pałka  
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Katarzyna Walczak
14. Adam Widenka
15. Tadeusz Zientek  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych, pracowników Urzędu Gminy, 
stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 15-tu radnych, wobec czego sesja 
jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Brak uwag do porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu Nr XXVI/21 z sesji, która odbyła się dnia 28.01.2021 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr XXVI/21 z sesji, która odbyła się dnia 28.01.2021 r. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)



Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, 
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Protokół Nr XXVI/21 z sesji, która odbyła się dnia 28.01.2021 r., został przyjęty jednogłośnie, 
bez uwag.

4. Współpraca Gmina – Powiat.
W  przedmiotowym  punkcie  jako  pierwszy  głos  zabrał  Wicestarosta  Pan  Tadeusz  Marszolik
omawiając  tematy  związane  z  inwestycjami  powiatowymi  oraz  inwestycjmi  przewidzianymi  do
realizacji  w bieżącym roku w Ornontowicach tj.  dokończenie remontu ul.  Chudowskiej,  naprawy
fragmentów ul. Orzeskiej, fragmentu chodnika przy ul. Zamkowej. Ponadto został także poruszony
temat problemów drogowych przy ul. Zwycięstwa (odcinek końcowy w kierunku Gierałtowic),
Kolejno  głos  zabrał  Starosta  Powiatu  Mikołowskiego  Pan  Mirosław  Duży  przedstawiając
podsumowanie współpracy gmina – powiat w roku ubiegłym.
W  swej  wypowiedzi  Starosta  nawiązał  także  do  taki  tematów  jak:  funkcjonowania  Starostwa
w dobie pandemii, funkcjonowania szpitala powiatowego, problemów z jakimi boryka się Powiat,
tematu Centralnego Portu Komunikacyjnego, autostrady A4-bis.

5. Plan remontów i napraw dróg gminnych i powiatowych.
Jako pierwszy głos  zabrał  Przewodniczący Rady odnosząc się  do tematu często  poruszanego
przez radnych a mianowicie problemów na odcinku drogi przy ul.  Zwycięstwa (końcówka drogi
w kierunku Gierałtowic).
Idąc dalej szeroko zostały omówione sprawy dotyczące dróg powiatowych, radni zadawali pytania
dotyczące między innymi: akcji zima, uzupełniania ubytków w jezdni (ul. Zwycięstwa), ponoszenia
kosztów  naprawy  samochodu  w  wyniku  jego  uszkodzenia  na  drodze  powiatowej,  łącznika
drogowego  Orzeska-Zamkowa,  doświetlenia  przejazdu  kolejowego  przy  ul.  Chudowskiej,
harmonogramu naprawy dróg powiatowych w gminie, remontu ul. Orzeskiej.
Na wszystkie wspomniane wyżej pytania odpowiadał Zastępca Dyrektora Powiatowego Zarządu
Dróg Pan Mirosław Nowak.

W temacie ogólnej współpracy Gmina – Powiat głos zabrał Wójt Gminy – Pan Marcin Kotyczka,
który w swej wypowiedzi odniósł się również do tematów drogowych.

6. Sprawozdanie z działalności jednostek kultury za 2020 rok (ARTeria - Centrum Kultury
i Promocji i Gminna Biblioteka Publiczna)
W pierwszej kolejności głos zabrała Pani Aleksandra Malczyk – Dyrektor ARTerii – Centrum Kultury
i Promocji dokonując podsumowania pracy Arterii w roku 2020. 
Idąc dalej głos zabrał Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Pan Marcin Wajszczyk przedstawiając 
tematy z zakresu pracy biblioteki w roku ubiegłym. 

7. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu lutym br. 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

8. Sprawozdanie przewodniczącego Klubów Radnych  z prac Klubu między sesjami.
Sprawozdanie z prac Klubu Radnych „Dla Ornontowic” między sesjami przedstawił 
Przewodniczący Klubu Tadeusz Zientek. 



9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2021-2032,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.02.2021r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ornontowice na lata 2021-2032,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,       
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XXVII/222/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2021-2032, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   3   do protokołu.  

b) zmian budżetu Gminy na 2021 rok,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały  został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.02.2021r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2021 rok,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,       
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XXVII/223/21 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2021 rok, została przyjęta 
jednogłośnie - załącznik     nr   4   do protokołu.  

c) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy na rok 
2022, Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.02.2021r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.



Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie          
funduszu sołeckiego w budżecie gminy na rok 2022,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,       
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XXVII/224/21 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w budżecie gminy na rok 2022, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   5   do   
protokołu.

d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.02.2021r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi       
Mikołowskiemu

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,       
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XXVII/225/21 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Mikołowskiemu została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   6   do protokołu.  

e) zmiany Uchwały Nr XLVII/397/18 Rady Gminy Ornontowice z dnia 26 września 2018 r.        
w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ornontowicach, 
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.02.2021r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.



Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/397/18 Rady Gminy 
Ornontowice z dnia 26 września 2018 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Ornontowicach,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (11)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech 
Kubicki,Łukasz Machulik,  Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła,Grzegorz     
Pałka, Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz    
Zientek

Uchwała Nr XXVII/226/21 w sprawie  zmiany Uchwały Nr XLVII/397/18 Rady Gminy 
Ornontowice z dnia 26 września 2018 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej     w Ornontowicach, została przyjęta zwykłą większością głosów - 
załącznik     nr   7   do protokołu.  

f) zmiany Uchwały Rady Gminy Ornontowice, w sprawie określenia przystanków
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Ornontowice oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków dla operatorów i przewoźników 
transportu zbiorowego,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.02.2021r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Ornontowice,     
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Ornontowice oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków dla operatorów             
i przewoźników transportu zbiorowego,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,      
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XXVII/227/21 w sprawie  zmiany Uchwały Rady Gminy Ornontowice, w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Ornontowice oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków dla operatorów  
i przewoźników transportu zbiorowego, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   8   do   
protokołu.



g) przyjęcia: "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ornontowice na rok 2021",
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.02.2021r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia: "Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ornontowice na rok 
2021",

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,       
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XXVII/228/21 w sprawie przyjęcia: "Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ornontowice na rok
2021", została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   9   do protokołu.  

h) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu prawo własności do niezabudowanej 
nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach przy ul. Leśnej,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.02.2021r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu
prawo własności do niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach przy      
ul. Leśnej,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,       
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XXVII/229/21 w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu prawo 
własności do niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w Ornontowicach przy 
ul. Leśnej, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   10   do protokołu.  

i) wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu prawo własności do niezabudowanych 
nieruchomości gruntowych położonych w Ornontowicach przy ul. Działkowej,



Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.02.2021r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu
prawo własności do niezabudowanych nieruchomości gruntowych położonych w Ornontowicach     
przy ul. Działkowej,
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,       
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XXVII/230/21 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu prawo 
własności do niezabudowanych nieruchomości gruntowych położonych w Ornontowicach   
przy ul. Działkowej, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   11   do protokołu.  

j)  wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego nr 409 położonego w Ornontowicach przy
ul. Żabik 9.

Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
24.02.2021r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie lokalu            
mieszkalnego nr 409 położonego w Ornontowicach przy ul. Żabik 9.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,  Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka,       
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XXVII/231/21 w sprawie   wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego nr 409 
położonego w Ornontowicach przy ul. Żabik 9, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   12   
do protokołu.

10. Informacje Wójta Gminy.
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informacje dotyczące: 

• realizacji uchwał Rady Gminy,



• pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami,
Kolejno głos zabrał Zastępca Wójta pełniący jednocześnie  funkcję Naczelnika Wydziału Rozwoju   
i Inwestycji Pan Dariusz Spyra przedstawiając informacje dotyczące spraw realizowanych przez 
przedmiotowy Wydział:

• Przebudowa sieci wodociągowej  wraz z przyłączami przy ul. Solarnia - prace zostaną 
rozpoczęte w marcu, stąd wcześniej 1 marca odbędzie się spotkanie w terenie z 
mieszkańcami. Zadanie dofinansowane jest z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych,

• Budowa oświetlenia przy ul. Okrężnej - zadanie dobiega końca, łącznie zabudowano 19 
nowych słupów o wysokości 5m wraz ze źródłem światła LED, wymieniono także 3 oprawy 
na istniejących słupach w rejonie Orlika,

• Wymiana oświetlenia ulicznego  - oprawy oświetleniowe zostaną wymienione na oprawy 
typu LED na odcinkach następujących ulic: Cicha, Chudowska, Cyprysowa, Dworcowa, 
Działkowa, Grabowa, Jarzębinowa, Marzankowice, Nowa, Polna, Świerkowa, Tartaczna. 
Zwycięstwa. Zadanie jest współfinansowane ze środków Unii Europejskiej,

• Modernizacja dróg gminnych - rozpoczęto dalsze prace związane z przygotowaniem 
kosztorysów inwestorskich, do modernizacji zostaną ujęte najbardziej uszkodzone odcinki 
dróg, z kolei przygotowane kosztorysy oraz ich wysokość zweryfikują zakres możliwy do 
realizacji w roku bieżącym,

• Wykonanie kina plenerowego w Amfiteatrze Parkowym  - do LGD „ZIEMIA PSZCZYŃSKA” 
został złożony wniosek o przyznanie pomocy na zadanie,

• Przebudowa chodnika  przy ul. Żabik - podpisano umowę na wykonanie dokumentacji 
projektowej, 

• Projekt Budowlano - Wykonawczy ul. Tartacznej - podpisano umowę na wykonanie 
dokumentacji projektowej wraz z projektem oświetlenia na drugim sięgaczu ul. Tartacznej,

• Przebudowa zespołu szatni w Szkole Podstawowej - podpisano umowę na aktualizację 
dokumentacji projektowej, następnie zostanie ogłoszony przetarg na wykonanie zadania, 
zadanie dofinansowane jest z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych,

• Budowa kanalizacji deszczowej wraz z odtworzeniem nawierzchni sięgacza ul.Bujakowskiej
(w rejonie nr 31-35) - podpisano umowę na wykonanie dokumentacji projektowej, 

Wójt przedstawił informacje dotyczące:
• Złożono wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska dotyczący dotacji do 

zadania związanego z ochroną kasztanowców,

• Trwa kontrola NIK, w zakresie ścieków komunalnych – na bieżąco przygotowywane są 
dokumenty i zestawienia,

• Na wniosek wykonawcy, podpisany zostanie Aneks do Umowy, dotyczący przesunięcia 
terminu realizacji Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego,

• Złożono wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o udzielenie informacji na temat koncepcji 
przebiegu autostrady A4-bis. Na razie brak oficjalnej odpowiedzi,

• Przedstawiciele Urzędu Gminy na bieżąco uczestniczą we wszystkich możliwych 
spotkaniach dotyczących planowanych wariantów szybkich kolei w ramach CPK. Na 
bieżąco informujemy mieszkańców poprzez prasę i media publiczne,

• Zakończono remont mostka w parku gminnym oraz rozpoczęto malowanie wewnątrz 
budynku Amfiteatru,

• Na 31 marca br., zaplanowane jest spotkanie Komisji Mieszkaniowej, aby rozpatrzyć 
wnioski o przydział lokalów mieszkalnych lub socjalnych,

• Od 8 lutego teren naszej gminy obsługuje nowa linia 647, na linii Ornontowice –       
Chudów-Paniówki -Zabrze (10 kursów wyłącznie w dni robocze, bez sobót i niedziel). 

• Od 8 lutego zmienił się rozkład jazdy linii 636, która kursuje bezpośrednio do Gierałtowic, 
bez sołectw tej Gminy (13 kursów w dni robocze, 8 kursów w sobotę i niedzielę), 



• Bezpłatna komunikacja - obecnie wykonywanych jest 5 kursów dziennie przez dwa 
autobusy,

• Od 18 lutego wznowione zostały zajęcia Akademii Biegania, które odbywają się w każdą
środę na Orliku przy ul. Akacjowej.

• 27 lutego odbędą się zawody narciarskie o Puchar Wójta Gminy Ornontowice,

• Do aplikacji Eco Harmonogram dołożono opcję sprawdzania limitów, przyjmowanych na 
PSZOK-u odpadów (opony, gruz) oraz możliwość sprawdzania limitów poprzez stronę 
internetową,

• Na stronie internetowej zamieszczono ankiety dotyczące zapotrzebowania na 
kompostownik, z terminem składania do 7 marca br.,

• W  najbliższym  czasie  zostaną  wysłane  do  mieszkańców  pisma  z  pouczeniem,
o niedopełnieniu obowiązku segregacji odpadów, dotyczące 18 nieruchomości,

• Ze świadczenia żłobkowego obecnie korzysta 14 rodziców bądź opiekunów prawnych 
dzieci,

• Do 19 lutego trwały zapisy na szczepienie nauczycieli i pracowników szkół. W naszej 
jednostce chęć zaszczepienia się zadeklarowało 54% nauczycieli i 13% pracowników 
obsługi,

• W dniu 12 lutego br.  zakończyła się rekrutacja do przedszkola im. Kubusia Puchatka w 
naszej Gminie,

• Trwają  przygotowania  organizacyjne  do  przeprowadzenia  spisu  powszechnego  ludności
i  mieszkań, który zostanie przeprowadzony na terenie całego kraju od 1 kwietnia do 30
czerwca,

• Prowadzone są prace związane z wymianą legalizacyjną dużych wodomierzy oraz prace 
związane z zabudową nowych nadajników radiowych,

• Ze  względu  na  pogorszoną  jakość  wody  u  mieszkańców  przy  ul.  Solarnia  zostały
przeprowadzone akcje płukania sieci co przyniosło efekt i z większym  spokojem możemy
oczekiwać na przebudowę tej sieci wodociągowej,

• Podpisano umowę oraz wykonano wywóz osadu nadmiernego z oczyszczalni Ornontowice
– Południe i jego zagospodarowanie. Nastąpił znaczny wzrost kosztów tego wywozu,

• Wysłano pismo z propozycją zawarcia nowej umowy na konserwację oświetlenia ulicznego 
– wciąż trwają negocjacje warunków z Tauronem,

• Awarie oświetlenia ulicznego są na bieżąco zgłaszane i  naprawiane.  W ostatnim czasie
najwięcej problemów mamy z oświetleniem ulicznym przy ul. Zamkowej i Orzeskiej,

• Pracownicy Komunalnej  Grupy Gospodarczej na bieżąco prowadzili  Akcję Zima poprzez
koordynowanie pracy firm zewnętrznych jak i bezpośrednią pracę związaną z usuwaniem
śniegu z chodników i placów.

Kolejno głos zabrała Pani Justyna Sittek-Goj, która omówiła sprawy związane z ochroną powietrza:
tj.  przepisów  prawnych  na  podstawie,  których  są  prowadzone  kontrole  antysmogowe  oraz
tworzenia centralnej ewidencji emisyjności budynków.

Radny Łukasz Machulik poprosił o wyjaśnienie kwestii składania deklaracji związanych z centralną
ewidencją emisyjności budynków – czy wszyscy mieszkańcy będą zobligowani do przekazywania
takich danych, czy na przykład osoby, które otrzymały dofinansowanie do zabudowy ekologicznych
systemów grzewczych będą zwolnione z tego obowiązku?

W odpowiedzi Pani Naczelnik Sittek-Goj wyjaśniła, że wszyscy mieszkańcy będą zobowiązani do
składania przedmiotowych danych niezależnie od otrzymanego dofinansowania.



Będąc  w  temacie  ochrony  środowiska  radny  Wojciech  Kubicki  zaproponował  umieszczenie
w miesięczniku „Głos Ornontowic” informacji dotyczącej terminów wymiany kotłów grzewczych.

W odpowiedzi Pani Sittek-Goj poinformowała, że takowe informacje ukazały się zarówno w „Głosie
Ornontowice” i na stronie internetowej ale oczywiście zostaną one ponowione.

11. Informacje Przewodniczącego Rady.
Przewodniczący Rady poinformował o bieżącej korespondencji, która wpłynęła do Biura Rady:

• sprawozdanie za rok 2020 z realizacji zadań wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i 
systemie pieczy zastępczej,

• sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w 2020 r,

• petycja dot. pakietu profilaktycznego dla osób starszych (w późniejszej korespondencji 
petycja została wycofana przez wnoszącego),

• oraz przesłanej korespondencji "do wiadomości" Rady Gminy dot. dwóch skarg 
skierowanych do GOZ w Ornontowicach w sprawie  obsługi lekarskiej.  

12. Interpelacje radnych.
Punkt został wyczerpany w związku z brakiem interpelacji.

13. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
W przedmiotowym punkcie głos zabrał radny Sebastian Spyra, który na prośbę mieszkańców 
poruszył temat tąpnięć spowodowanych eksploatacją górniczą – pytając czy Urząd Gminy na 
bieżąco jest informowany o wyżej wymienionych tematach przez kopalnię KWK „Budryk”. 
W odpowiedzi Z-ca Wójta wyjaśnił, iż do kopalni zostało wystosowane ostatnio pismo w sprawie 
zorganizowania spotkania odnośnie szkód górniczych a co za tym idzie i wykonywanych remontów.

Na zakończenie głos zabrał Przewodniczący Rady w temacie planów odnośnie organizacji akcji 
„Trash Challange” sugerując przeprowadzenie przedmiotowej akcji w dolinie Potoku 
Ornontowickiego.
Odpowiadając na powyższe Wójt poinformował,  że dbanie o porządek należy do zadań własnych 
Gminy, które na bieżąco jest realizowane. Natomiast  akcja „Trash Challange” była zainicjowana 
przez mieszkańców i to do nich należy decyzja w tej sprawie. Oczywiście wzorem ubiegłego roku 
Gmina przyłączy się do przedmiotowej akcji jeśli takowa się odbędzie.

14. Zamknięcie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl


